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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 07/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR DE 14 DE MAIG DE 2012  
 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  07/2012 
Sessió: ordinària 
Data: 14 de maig de 2012  
Horari: 11.30 a 15.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Fons, Antoni 
6. Sureda Rosselló, Sebastiana 
7. Sureda Fons, Maria Magdalena 
8. Flores Pineda, Roberto Arturo 
9. Matamalas Albertí, Cristina 
10. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 
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1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 

 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Incidències: 
 
Durant el debat del punt núm. 4 s’absenta el batle i assumeix la presidència la 1a tinenta 
de batle Sra. Riera Mascaró, reincorporant-se en el punt núm. 5;  i, durant el debat del 
punt núm. 11 s’absenta de la sessió el Sr. Gomila Capó. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació actes sessions 04/2012, 05/2012 i 06/2012. 
2. Donant compte de les resolucions dictades en els mesos de març i abril de 2012. 
3. Precs i preguntes 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
4. Aprovació definitiva Compte General de l’Ajuntament de l’exercici 2010. 
5. Tria i eliminació de documentació de l’Arxiu Municipal. 
6. Aprovació concertació d’operacions de préstec a llarg termini, d’acord amb el Reial 
decret llei 4/2012, de 24 de febrer. 
7. Aprovació I expedient de modificació de crèdit 2012 per partides afectades al Pressupost 
propi de l’Ajuntament i al de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor. 
8. Recurs de reposició interposat contra l’acord del Ple de pròrroga forçosa i intervenció 
tècnica de la concessió del servei d’abastiment i sanejament d’aigua del nucli urbà de 
Manacor. 
 
Propostes de la batlia 
9. Nomenament dels membres de la Comissió Paritària del personal funcionari i del 
personal laboral de l‘Ajuntament de Manacor. 
 
Mocions 
10. Del Grup Municipal Socialista per evitar l’augment de taxes aereoportuàries i garantir 
la gratuïtat dels certificats de residència. 
11. Del grup municipal PSM-IV-EM sobre les mesures de la Conselleria d’Educació en 
matèria educativa. 
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12. Del grup municipal PSM-IV-EM sobre regulació de l’aparcament de la plaça 
Constitució. 
13. Del grup municipal PSM-IV-EM sobre la taxa de residus. 
14. Del grup municipal PSM-IV-EM sobre el rebuig de copagament (“repagament”) 
sanitari. 
Proposta urgent: Ajornament sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament  del mes de juny 
2012. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació actes sessions 04/2012, 05/2012 i 06/2012 
 
Actes sessions núm. 04/2012 ordinària, 05/2012 extraordinària urgent i 06/2012 ordinària 
del Ple de l’Ajuntament. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 

Aprovar l’acta de la sessió núm. 4/2012 ordinària celebrada el passat dia 5 de març de 
2012, amb incorporació de les intervencions a la tercera pregunta del punt 3: precs i 
preguntes sol·licitada pel Sr. Oliver Gomila, que recull la intervenció literal de la pregunta. 
 

Resum intervencions: 
 
“El Sr. Oliver Gomila intervé en les següents paraules “Després de molts d’anys 
d’intentar convèncer-nos de que Can Bauçà fou una compra bona, ja ens ho 
començam a creure, però a vegades surten algunes..., això de que t’aixeques al 
matí i no saps que has de fer i dius faré una pregunta de Can Bauçà, no?. I en 
concret, sabem que s’han començat unes obres i en concret hi ha hagut un 
apuntalament de segons quines zones, sabem que també hi ha hagut una actuació 
per reforçar les sabates però s’ha quedat a mitges, al contrari ara mateix la 
constància que tenim és que el que s’ha fet es debilitar-se les sabates per després 
posar-li remei, però ara mateix està a mitjan actuació segons la informació que 
tenim i era per saber si ens poden informar sobre aquest tema”. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta “No és que estigui a mitjan actuació sinó que 
s’adjudicà un projecte per reforçar precisament el que era els fonaments de 
l’edifici i l’únic que ha passat és que mentre s’ha anat fent aquest treball, en un 
dels estudis que s’ha fet s’ha vist que els fonaments s’havien de reforçar, i ara 
s’està fent aquest treball. S’ha tengut que fer un modificat del projecte, supòs 
que es refereix a això. No és que estigui aturat, el projecte segueix adjudicat 
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igual, s’ha tengut que fer un modificat que és de cost zero i ara es continuarà 
doncs fent això”. 
 
El Sr. Oliver Gomila replica que “Sí però ara mateix entenem que la situació és 
molt més delicada de lo que estàvem parlant fa un parell d’anys. És a dir, tenim 
una situació de debilitat estructural important. Es començaren a fer actuacions 
per reforçar la estructura i quan s’ha fet l’excavació que s’havia de fer la 
actuació per reforçar resulta que ara mateix hem descobert que s’han de fer més 
actuacions, però ara mateix la situació és que està debilitada l’estructura molt 
més ara de lo que la teníem abans i per tant si no és així m’agradaria m’ho 
aclarissin”. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala “No sé exactament quines fonts té vostè per dir 
que l’estructura està més dèbil que lo que estava abans. Li ho explicaré. Quan es 
va fer l’estudi per veure com  estaven els fonaments de Can Bauçà, voldria que 
no es creés cap alarma, perquè l’edifici, l’estructura no té cap problema, si que 
pot ser que en quant a solidesa tendria un problema si hagués de suportar el pes 
de lo que és l’administració, i que són les càrregues d’arxius, i totes aquestes 
coses, vull dir, l’edifici no caurà, ara si en un moment donat és per a oficines si 
que ha de reforçar-se i si s’ha aturat, és a dir el temps que ha estat aturar ha estat 
simplement per fer el modificat del projecte i ara mateix, em pareix que aquesta 
setmana s’aprova la incorporació de romanents que és passa imprescindible per 
poder aprovar aquest modificat, vull dir que la setmana que ve el modificat 
estarà aprovar i es procedirà a fer el reforç d’aquests fonaments, però que quedi 
claríssim que l’edifici no és que estigui ni en perill ni que els fonaments s’hagin 
debilitat ara des que s’ha començat la intervenció, simplement quan s’adjudicà el 
projecte, es posà en aquest projecte una partida per a fonaments, i quan es va fer 
l’estudi es va veure que es tenia que reforçar per poder suportar el pes que 
suposava l’administració i no un edifici normal que no té aquesta sobrecàrrega 
que digam. 
 
El Sr. Oliver Gomila indica que “Només un aclariment. Per primera vegada 
tenim notícia de que fan comptes dur arxius i oficines, cosa que fins ara no 
havíem parlat ni tan sols dels usos que se tenien que dur a l’edifici, cosa que 
contenta al menys que ho tenguin clar encara que sigui a llarg termini”. 

 
 

II 
 

Aprovar l’acta de la sessió núm. 5/2012 extraordinària urgent celebrada el passat dia 30 de 
març de 2012, 
 

III 
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Aprovar l’acta de la sessió núm. 6/012 ordinària celebrada el passat dia 2 d’abril de 2012. 
 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en els mesos de març i abril de 2012 
 
Resolucions de la batlia presidència dels mesos de març i d’abril de 2012 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona les gràcies a l’anterior cap de premsa, cessat recentment per 
motius personals, per les facilitats que ha donat a l’oposició en la informació municipal, 
i també aprofita per donar la benvinguda al nou cap de premsa nomenat recentment. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència: 

• en el mes de març de 2012, inscrits amb els números 770/2012 al 1144/2012, 
ambdós inclosos. 

• en el mes d’abril de 2012, inscrits amb els números 1145/2012 al 1565/2012, 
ambdós inclosos. 

 
 
3. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Preguntes del grup municipal d’Esquerra Republicana presentades el 10 de maig de 
2012, amb el número 6114 del REG: 

“1. A quina ordenança i a quins articles en concret es fa referència des de l’equip 
de govern quan s’explica l’obligatorietat de retirar els llaços quadribarrats que ja 
sigui per iniciatives particulars i anònimes o d’altres ben públiques s’han col·locat a 
Manacor? 
2. Com actuarà l’Ajuntament amb el rètol publicitari que hi ha a l’entrada de Porto 
Cristo i que va ordenar retirar abans del dia 24 d’abril? I amb els altres en les 
mateixes condicions? 
3. En quina situació queda l’Escorxador de Manacor després del tancament de les 
instal·lacions de Palma? 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 10 de maig 
de 2012”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà 
 
El batle contesta que l’ordenança de protecció dels espais, elements verds i mobiliari 
urbà del terme municipal de Manacor, prohibeix expressament instal·lar aquests 
elements, però a més destaca que és de sentit comú que el mobiliari urbà i les zones 
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verdes no es converteixin en un espai de lluita de símbols.  Reconeix que comparteix 
l’esperit de la iniciativa, però no es pot admetre la seva instal·lació.  
 
El Sr. Llodrà Gayà demana per què es va retirar el llaç quadribarrat col·locat en el Molí 
d’en Beió. 
 
El batle respon que no té cap notícia que es retirés aquest llaç, sinó que el que va passar 
és que va caure. 
 
2a Pregunta: L’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que el procediment de demolició del rètol publicitari, 
col·locat a l’entrada de Porto Cristo, segueix el seu curs i que a hores d’ara s’ha de 
resoldre un recurs presentat.  Convida al Sr. Llodrà Gayà a tractar a una comissió 
informativa el problema dels altres rètols publicitaris que hi ha devora la carretera de 
Porto Cristo. 
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que el procediment acabarà en no fer res i recorda que l’únic 
que ha tomat obres ha estat l’Ajuntament, condemnat per Sentència, concretament en el 
pont del riuet i a la plaça de les Verdures. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Gayà Riera. 
 
El Sr. Sureda Fons explica que és cert que s’ha incrementat el volum d’activitat de 
l’Escorxador Municipal, especialment pel que fa als animals més grossos, ja que els 
animals més petits s’han derivat als Escorxadors d’Inca i de Felanitx.   Afirma que en 
aquests moments l’Escorxador està prestant els serveis sense cap problema, sense 
perjudici que si continua s’haurien d’ampliar algunes de les instal·lacions.  Finalment 
recalca que aquest augment de l’activitat de l’Escorxador Municipal pot ser una 
oportunitat per augmentar la indústria de transformació càrnica a Manacor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà adverteix del problema que pot sorgir si l’Ajuntament amplia 
l’Escorxador i després s’obri el de Palma. 
 
El Sr. Sureda Fons assenyala que durant aquest mes es comprovarà la capacitat de 
l’Escorxador Municipal com a conseqüència de l’increment de la seva activitat, però 
que, en cas que s’hagin de fer inversions, ha de quedar clar que el Govern hauria de 
participar econòmicament.   Recorda que l’Escorxador de Manacor és un exemple de 
feina ben feta i és un referent d’escorxador.  Per acabar, indica que no té cap notícia 
d’una nova obertura de l’Escorxador de Palma. 
 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal Socialista el 10 de maig de 2012, amb el 
número 6116 del REG: 
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“1. Quants d’operaris i quantes hores es varen destinar a la retirada dels llaços a 
favor de la llengua a partir del dia 4 d’abril? 
2. En quin estat es troba la concessió del Centre Cívic de son Macià? 
3. Quin coneixement té l’equip de govern de la privatització total o parcial de 
l’Hospital de Manacor? 
Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup Municipal Socialista. Manacor, 8 de 
maig de 2012”. 

 
1a Pregunta: La realitza el Sr. Nadal Santandreu. 
 
El batle contesta que l’Ajuntament destinà a la retirada dels llaços en favor de la 
llengua, tres operaris el divendres una hora i mitja, i dos operaris el dissabte 
aproximadament mitja hora. 
 
El Sr. Nadal Santandreu li sorprèn la rapidesa i eficiència en la retirada dels llaços quan 
a vegades hi ha altres incidències que tarden molt de temps en reparar-les. 
 
El batle no entén la intervenció del Sr. Nadal Santandreu i diu que el personal de la 
brigada actua de forma eficaç. 
 
2a Pregunta: L’efectua la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El Sr. Sureda Fons contesta que no hi ha en aquests moments cap concessió i que en el 
Centre Cívic es dona cobertura a l’activitat social, cultural i sanitària de son Macià.    
 
3a. Pregunta: La demana la Sra. Fernández Rubí. 
 
El batle respon que no hi ha cap versió oficial de la intenció de privatitzar l’Hospital de 
Manacor i que ell personalment no ho veuria en bons ulls. 
 
La Sra. Fernández Rubí apunta que l’anterior gerent de l’IBSALUT semblava que volia 
privatitzar-lo i demana al Sr. Pastor que, amb la seva condició de diputat, de vice-
president del PP i batle de Manacor, lluiti per evitar la seva privatització. 
 
El batle reconeix que l’assumpte de l’Hospital és de consens i que està preocupat per la 
greu situació econòmica actual, per la qual cosa s’han de prendre mesures, i espera que 
qualsevol actuació que afecti a l’Hospital de Manacor s’arribi amb el consens de tots els 
grups polítics. 
 
 
* Preguntes presentades el 11 de maig de 2012, amb el número de RGE 6158, pel grup 
municipal PSM-IV-EM: 
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“1. Té previst l’Ajuntament de Manacor col·laborar amb els Ajuntaments veïns per 
abaratir costos en temes de promoció turística, cultura, transports o recollida de 
residus? 
2. Creu el batle que és de justícia, que a la llei que s’està elaborant al Parlament per 
construir terrenys que a dia d’avui són rústics el centre de tennis Rafel Nadal, 
només se contempli la cessió d’un 5% de l’aprofitament (amb compensació 
dineraria), si ho comparam amb el 15% que se demana a altres urbanitzacions i 
tenint en compte la manca de solars que té l’Ajuntament de Manacor? 
3. Té previst l’Ajuntament de Manacor fer qualque gestió perquè es faci la 
concessió dels bars de l’hipòdrom? 
4. Arrel d’una informació que sortia a la premsa, s’ha fet qualque canvi de 
titularitat entre el Consell i l’Ajuntament, en tema de carrers i carreteres, com Via 
Portugal, Passeig Ferrocarril, Carretera de Cales, etc? 
Sebastià Gaià. Portaveu PSM-IV-ExM”. 

 
1a Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila 
 
El batle contesta que no ha rebut cap proposta dels ajuntaments veïns per fer una 
mancomunitat dels serveis que exposa el S. Oliver Gomila.  Assenyala que hi ha 
mancomunitats en aquests moments pendents de dissolució i és una mica escèptic en la 
solució de mancomunar serveis de Manacor, ja que el municipi té un elevat nombre 
d’habitants i de territori, i les mancomunitats estan pensades més bé per a municipis 
petits i de característiques similars. 
 
El Sr. Oliver Gomila creu que es podrien mancomunar les instal·lacions esportives i que 
els més beneficiats serien els manacorins.  Reconeix que hi ha mancomunitats amb 
greus dificultats, però que no descartaria fer-ne aprenent de les errades produïdes.   
 
El batle està disposat a estudiar el plantejament del Sr. Oliver Gomila i, per tant, no 
descarta en absolut la creació d’una mancomunitat si amb aquesta entitat s’estalviaren 
costos i es millorassin els serveis. 
 
2a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle reconeix que el procediment legislatiu per qualificar els terrenys per destinar-
los a un centre esportiu no és de tot habitual però que és l’únic instrument que dona 
unes garanties de seguretat jurídica, ja que l’anterior proposta de modificació puntual 
del planejament no estava informada favorablement pels tècnics del Consell Insular.  
Respecte al percentatge de cessió d’aprofitament, fa esment que la legislació bàsica 
estatal el fixa entre un 5% i un 15%, i ara el legislador de la Comunitat Autònoma opta 
pel primer percentatge de cessió, i destaca que aquesta classificació dels terrenys no és 
per especular sinó per fer una importantíssima inversió econòmica i que suposarà un 
greu benefici per a Manacor i Mallorca.  Destaca també que la llei ha estat consensuada 
entre el PP i el PSOE. 
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El Sr. Gaià Riera no està d’acord que la cessió de l’aprofitament urbanístic es limiti al 
5%, ja que es produeix un greuge comparatiu amb altres propietaris d’unitats d’execució 
que han de cedir el 15%.  També creu que la llei no evitarà la possible especulació dels 
terrenys.  Recalca que el seu grup municipal no està en desacord en crear un centre de 
tecnificació a Manacor, però no està conforme amb el procediment i la quantitat de 
cessió d’aprofitament.   
 
El batle reconeix que és una llei excepcional, però que la situació econòmica actual 
també és excepcional, la qual cosa requereix impulsar aquest centre esportiu, que, a més 
de la important inversió econòmica, donarà treball i beneficis a Manacor.  La limitació 
de la cessió al 5% és una conseqüència del procés per consensuar la llei i evitar que la 
inversió no es fes a Manacor. 
 
3a Pregunta: L’exposa el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle reconeix que està preocupat per la qüestió que planteja el Sr. Gaià Riera, i que, 
segons la informació obtinguda, s’està preparant la licitació del bar de l’Hipòdrom, i 
que, en tot cas, el dia del Gran Premi estarà en funcionament el bar. 
 
El Sr. Gaià Riera apunta que el bar de l’Hipòdrom ha de funcionar de forma immediata, 
ja que d’una altra forma s’està donant una mala imatge a l’Hipòdrom, especialment, als 
potencials turístics. 
 
El batle repeteix que l’Institut de l’Esport Hípic està elaborant el plec per a la licitació i 
que estarà obert el dia del Gran Premi. 
 
4a Pregunta: La demana el Sr. Oliver Gomila. 
 
El batle respon que demà matí, a la Comissió Informativa General, se li proporcionarà 
tota la informació. 
 
 
* Preguntes presentades pel grup municipal ALM, amb el número 6190 del RGE, l’11 de 
maig de 2012: 

“1.Què sap el batle d’una possible privatització de l’Hospital de Manacor? 
2. Pensa l’Ajuntament prendre mesures per donar solucions al mal funcionament 
del centre de salut de s’Illot? 
3. S’han corregit les deficiències legals que afectaven a la modificació de normes 
del Pla Especial de la barriada de Fartàritx? 
Manacor, 11 de maig de 2012. Francesc Mateu Capllonch”. 
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1a Pregunta: La realitza el Sr. Mateu Capllonch, si bé reconeix que ja està contestada i 
prega al batle que en el moment que tengui alguna informació de l’Hospital, la 
proporcioni als grups municipals de l’oposició. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Ginard Puigserver. 
 
El batle respon que no té notícies del mal funcionament del Centre de Salut de s’Illot, 
però que el consultarà amb la Conselleria de Salut. 
 
3a Pregunta: L’apunta el Sr. Mateu Capllonch. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que en el novembre de 2011 es va rebre un informe del 
Consell Insular que no donava cap conclusió clara respecte a la modificació puntual de 
les Normes Subsidiàries, però que, després de diverses reunions tècniques i polítiques, 
el passat mes d’abril s’ha encomanat la redacció dels documents requerits pel Consell 
de Mallorca. 
 
El Sr. Mateu Capllonch prega que s’impulsi la modificació i es faci feina per al bon fi 
de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries. 
 
PREGUNTES ORALS 
 
El Sr. Oliver Gomila pregunta a quins tipus de serveis afecten les obres del torrent de 
les avingudes. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que les obres es refereixen a una canalització elèctrica. 
 
 
El batle s’assumeix a les paraules del Sr. Llodrà Gayà respecte al Sr. Víctor Esteve, 
anterior cap de premsa, i li desitja molta sort. 
 
 
PRECS 
 
El Sr. Mateu Capllonch també desitja sort al Sr. Víctor Esteve i, per altra banda, prega a 
l’equip de govern que estudiï la forma d’evitar que les moreres de l’avinguda Baix des 
Cos facin els fruïts, ja que embruten les voravies.  
 
El batle recull el prec. 
 
 
4. Dictamen de la Comissió Informativa General: aprovació definitiva Compte 
General de l’Ajuntament de l’exercici 2010 
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Dictamen de la Comissió Informativa General de 10 d’abril de 2012 d’aprovació definitiva 
Compte General de l’Ajuntament de l’exercici 2010. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica el dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i deu abstencions (Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM, ALM, Esquerra Republicana i Sr. Pastor, per 
absència): 
 
Aprovar definitivament la Compte General de l’Ajuntament corresponent a l’exercici 
2010, integrat pel Compte General de la pròpia corporació, pel Compte General de 
l’organisme autònom Institut Públic del Teatre Municipal, pel Compte General de 
l’organisme autònom Patronat de l’Escola Municipal de Mallorquí, pel Compte General de 
l’organisme autònom Patronat Municipal d’Esports, pel compte General de la Institució 
Pública Antoni M. Alcover i pel Compte de la societat mercantil Empresa de Serveis del 
Municipi de Manacor SA, a l’haver transcorregut el termini reglamentari d’exposició 
pública sense haver-se produït reclamacions, reparaments ni observacions;  resum de la 
qual és el següent: 

 
PRESSUPOST PROPI 
Drets reconeguts nets.............................................................................  43.865.060,21 
Obligacions reconegudes netes..............................................................  47.364.431,78 
Resultat Pressupostari............................................................................   -3.499.371,57 
Desviacions positives de finançament.. .................................................    1.801.670,04 
Desviacions negatives de finançament .................................................    6.467.413,94 
Despeses finançades amb R.L.T............................................................    2.278.802,92 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT........................................    3.445.175,25 

 
INSTITUT PUBLIC TEATRE MUNICIPAL 
Drets reconeguts nets.............................................................................       307.205,29 
Obligacions reconegudes netes..............................................................       282.047,90 
Resultat Pressupostari............................................................................         25.157,39 
Desviacions positives de finançament...................................................                  0,00 
Desviacions negatives de finançament .................................................                  0,00 
Despeses finançades amb R.L.T............................................................           9.369,90 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT........................................        34.527,29 

 
PATRONAT ESCOLA DE MALLORQUI 
Drets reconeguts nets ............................................................................      111.723,06 
Obligacions reconegudes netes..............................................................      100.067,13 
Resultat Pressupostari............................................................................        11.655,93 
Desviacions positives de finançament ...................................................      0,00 
Desviacions negatives de finançament ..................................................      0,00 
Despeses finançades amb R.L.T.............................................................          9.174,48 
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RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT...........................................        20.830,41 
 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 
Drets reconeguts nets ............................................................................       700.097,88 
Obligacions reconegudes netes...............................................................       402.424,41 
Resultat Pressupostari............................................................................       306.673,47 
Desviacions positives de finançament....................................................                  0,00 
Desviacions negatives de finançament .................................................       0,00 
Despeses finançades amb R.L.T............................................................                5.346,24 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT........................................       402.019,71 
 
INSTITUCIO PUBLICA ANTONI MARIA ALCOVER 
Drets reconeguts nets ............................................................................            546.536,19 
Obligacions reconegudes netes .............................................................            558.810,58 
Resultat Pressupostari...........................................................................         -12.274,39 
Desviacions positives de finançament ..................................................                  0,00 
Desviacions negatives de finançament ............ .....................................                 0,00 
Despeses finançades amb R.L.T............................................................         20.671,17 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT. .......................................           8.396,78 
 
 
5. Dictamen de la Comissió Informativa General: Tria i eliminació de 
documentació de l’Arxiu Municipal 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 23 d’abril de 2012 sobre tria i eliminació 
de documentació de l’Arxiu Municipal. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica el dictamen. 
 
El Sr. Oliver Gomila apunta que es podria digitalitzar tota la informació per evitar la 
seva destrucció. 
 
La Sra. Riera Mascaró desconeix la feina que suposa però que es podria estudiar. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
La tria i eliminació de la següent documentació: 

• Manaments de pagament, 1997 
• Receptes d’assistència mèdico-farmacèutica, 2007 
• Ordres de domiciliació bancària, 1995-2005 
• Cartes de pagament, 1995-2004. 
• Expedients de constrenyiment sobre patrimoni individual, 1995-2001. 
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6. Dictamen de la Comissió Informativa General: Aprovació concertació 
d’operacions de préstec a llarg termini, d’acord amb el Reial decret llei 4/2012, de 24 
de febrer 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 9 de maig de 2012 sobre aprovació 
concertació d’operacions de préstec a llarg termini, d’acord amb el Reial decret llei 4/2012, 
de 24 de febrer. 
 
La Sra. Sureda Rosselló exposa que l’Interventor va remetre el llistat dels proveïdors 
que reunien els requisits del Reial decret llei 4/2012 el 15 de març, després el 30 de 
març el Ple de l’Ajuntament aprovà el Pla d’Ajust, el qual ha estat informat 
favorablement pel Ministeri d’Hisenda.  Així mateix, a partir del 15 de març, 
l’interventor va realitzar els certificats individuals requerits i ara correspon aprovar la 
concertació de l’operació de crèdit que l’Institut de Crèdit Oficial determinarà quin banc 
correspon. 
 
El Sr. Llodrà Gayà qüestiona el sistema regulat per l’Estat, ja que considera que 
l’Ajuntament de Manacor està intervingut i sotmès a un xantatge perquè serà l’Estat el 
que fixarà quines condicions econòmiques tindrà l’operació de crèdit.  Critica l’actual 
sistema bancari i cita com exemple la indemnització del Sr. Rato d’un milió d’euros, i 
considera que l’Estat no és de fiar. 
 
El Sr. Mateu Capllonch anuncia que votarà a favor del dictamen, si bé afirma que són 
certes les valoracions realitzades pel Sr. Llodrà Gayà, però que, almenys, amb 
l’operació de crèdit els proveïdors podran cobrar.  Demana perquè hi ha un 3% dels 
proveïdors que no s’han adherit al sistema de pagament. 
 
El Sr. Gaià Riera també confirma que el Sr. Llodrà Gayà té tota la raó i que 
l’Ajuntament està intervingut, sense cap poder de decisió.   No obstant això, està 
d’acord que amb l’operació de crèdit es podrà pagar als proveïdors.  Mostra la seva 
discrepància que amb l’operació d’endeutament, perquè afectarà a dues legislatures amb 
una amortizació de deute de 400.000 euros.  Per la qual cosa creu que una vegada 
ingressades els deutes del Govern Balear i del Consell de Mallorca, no es destinen a 
noves inversions, sinó a una reserva de tresoreria per pagar els proveïdors.  
 
El batle respon que, quan el Govern de les Illes Balears i el Consell de Mallorca paguin 
a l’Ajuntament, aquests doblers no es podran destinar a noves inversions, i que, en tot 
cas, l’operació d’endeutament facilita a l’Ajuntament una injecció de tresoreria que 
permetrà pagar als proveïdors en un menor termini de temps.   
 
El Sr. Gaià Riera demana que confirmi el secretari l’afirmació del batle que els 
ingressos de la CAIB i del Consell de Mallorca no es poden destinar a inversions. 
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El secretari, a requeriment del batle, explica que els ingressos de les administracions 
deutores no permetran fer cap expedient de generació de crèdit. 
 
La Sra. Fernández Rubí indica que s’abstindrà, perquè, si bé l’operació de crèdit facilita 
el pagament als proveïdors, implica un atemptat a l’autonomia local i que els únics que 
guanyen són els bancs. 
 
La Sra. Sureda Rosselló exposa que aquesta operació dona liquiditat econòmica a 
l’Ajuntament i, pel que fa a la impossibilitat de triar el banc, no suposa cap inconvenient 
perquè tots oferiran el crèdit amb les mateixes condicions.  Al Sr. Mateu Capllonch li 
diu que desconeix les raons concretes dels proveïdors que no s’han adherit a aquest 
sistema de pagament, malgrat els hagin oferit l’oportunitat d’acceptar-la. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reitera que el Decret llei 4/2012 vulnera l’autonomia local i que no 
entén que en una economia capitalista, l’Ajuntament no pugui triar l’entitat bancària per 
concertar l’operació d’endeutament. 
 
La Sra. Sureda Rosselló insisteix que no té sentit triar el banc, ja que les condicions de 
l’operació seran idèntiques per a tots els ajuntaments i els bancs. 
 
El batle agraeix la feina de l’interventor, pel bon treball i la seva dedicació. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que consti en acta l’afirmació del secretari sobre que, una 
vegada ingressats els deutes d’altres administracions, no es podran destinar a inversions 
noves. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i ALM), un vot en 
contra (Esquerra Republicana) i cinc abstencions (Grup Municipal Socialista i PSM-IV-
EM): 
 
1r. Concertar l’operació o operacions de préstec a llarg termini (deu anys) per un import 
de 4.044.645,53 euros, corresponent a les obligacions pendents de pagament que els 
contractistes han manifestat la seva voluntat d’acollir-se al procediment instrumentat en 
el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer. 
 
2n. Facultar la batlia presidència l’execució d’aquest acord. 
 
 
7. Dictamen de la Comissió Informativa General: Aprovació I expedient de 
modificació de crèdit 2012 per partides afectades al Pressupost propi de 
l’Ajuntament i al de l’Institut Públic del Teatre M unicipal de Manacor 
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Dictamen de la Comissió Informativa General de 9 de maig de 2012 sobre aprovació I 
expedient de modificació de crèdit 2012 per partides afectades al Pressupost propi de 
l’Ajuntament i al de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà diu que hi ha una errada en la modificació del pressupost d’ingressos 
de l’Institut Públic del Teatre, en la part referida a la previsió de subvencions privades, 
i, per altra banda, la subvenció de la Comunitat Autònoma no té garantia, ja que és un 
morós compulsiu. 
 
El batle assenyala que l’Ajuntament firmà un Protocol amb la Comunitat Autònoma i 
que la garantia del pagament és la Comunitat Autònoma, la qual està passant amb sèries 
dificultats econòmiques.  Destaca que cal valorar molt positivament l’esforç del Govern 
Balear i agrair l’aportació econòmica del Sr. Rafel Nadal. 
 
El Sr. Mateu Capllonch mostra la seva preocupació perquè no està concretat quan 
pagarà l’Agència de Turisme a l’Ajuntament de Manacor. 
 
El batle respon que haurà de complir l’Agència de Turisme en els terminis legals. 
 
El Sr. Gaià Riera apunta que si l’Agència de Turisme ha de complir les seves 
obligacions enguany, no faria falta l’operació de crèdit. 
 
El batle reconeix que no era molt favorable a l’operació de crèdit, però si s’ha plantejat 
d’aquesta forma la modificació del Pressupost ha estat seguint els consells dels tècnics 
municipals. 
 
El Sr. Nadal Santandreu mostra la seva satisfacció per l’obertura de l’Auditori, però que 
el fet d’endeutar-se perjudicarà a l’Ajuntament, perquè haurà de fer-se càrrec del seu 
import. 
 
El batle respon que el Govern no té cap obligació d’aportar quantitat econòmica, però 
que ha fet un esforç, la qual cosa ha de ser objecte d’agraïment.  
 
El Sr. Nadal Santandreu recorda al batle que està incomplint l’acord que es va arribar 
quan el seu grup donà suport als Pressupostos, en els quals l’equip de govern es 
comprometia a no endeutar-se. 
 
El batle assenyala que té raó el Sr. Nadal Santandreu i que, en un principi, la voluntat 
per fer la modificació era utilitzar el romanent líquid de tresoreria de l’Institut Públic del 
Teatre Municipal, però, seguint el parer dels tècnics, no ha quedat altre opció que 
utilitzar l’operació de crèdit. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i ALM) i sis 
abstencions (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 

 
I 
 

a) Aprovar inicialment  el I expedient de modificació de crèdit 2012, en el sentit de: 
 
- Partides afectades al Pressupost Propi de l’Ajuntament de Manacor. 
Modificació a l’alça del pressupost de despeses. 

Aplicació concepte     import 
 50.335.710.000   Transferència  Teatre   300.000,00€. 

Modificació a l’alça del pressupost d’ingressos. 
Aplicació concepte      import 
913.01 Préstec Auditori               300.000,00€ 

 
- Partides afectades al Pressupost de l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor. 
Modificació a l’alça del pressupost de despeses. 

Aplicació concepte     import 
335.6230000 Inversions Auditori   300.000,00€. 

Modificació a l’alça del pressupost d’ingressos 
Aplicació concepte     import 
750.01 Subvencions CCAA   150.000,00€ 
770.00 Subvencions Privades   150.000,00€.  

 
b) Exposar al públic, previ anunci en el BOIB, durant el termini de 15 dies, aquest 
expedient de modificació de crèdits i, transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin 
produït reclamacions, donar-lo per aprovat definitivament, de forma automàtica, en 
compliment del disposat a l’article 169 del RDLegislatiu 2/2004, pel que s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 

II 
 
Condicionar la transferència de capital de 300.000 euros de l’Ajuntament a favor de 
l’Institut Públic del Teatre Municipal de Manacor que aquest Institut, una vegada rebi 
els ingressos procedents del Protocol de col·laboració amb la Comunitat Autònoma i 
Goramendi Siglo XXI, SLU per a la definitiva posada en funcionament de l’Auditori de 
Manacor, els destini a pagar a l’entitat financera amb la que l’Ajuntament hagi realitzat 
l’operació de crèdit, amb la finalitat que quedi amortitzat. 
 

III 
 
1r. Concertar una operació d’endeutament a mig termini, per un import de 300.000 
euros, per finançar el projecte per a l’equipament de la caixa escènica i altres elements 
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de l’Auditori de Manacor, per a la seva posada en funcionament; operació que es 
realitzarà sobre les següents condicions financeres: 

• Import: 300.000 euros 
• Durada: tres anys 
• Comissió d’obertura: 0,5% 
• Tipus d’interès Euribor trimestral + diferencial de 500 punts bàsics, amb 

liquidacions trimestrals 
• Amortitzacions total al final dels 3 anys 
• Possibilitat d’amortització total o parcial anticipada (mínim de 50.000 euros) 
• Comissió per amortitzacions anticipades: 0% 

 
 
8. Dictamen de la Comissió Informativa General: Recurs de reposició interposat 
contra l’acord del Ple de pròrroga forçosa i intervenció tècnica de la concessió del 
servei d’abastiment i sanejament d’aigua del nucli urbà de Manacor. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 9 de maig de 2012 sobre el recurs de 
reposició interposat contra l’acord del Ple de pròrroga forçosa i intervenció tècnica de la 
concessió del servei d’abastiment i sanejament d’aigua del nucli urbà de Manacor. 
 
El Sr. Amer Artigues explica el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que el recurs de reposició està fonamentat en qüestions de 
semàntica.  
 
El Sr. Mateu Capllonch anuncia que s’abstindrà, perquè creu que s’hauria d’arreglar el 
conflicte negociant. 
 
El batle també està d’acord amb la negociació i, de fet, va facultar al secretari perquè la 
impulsés i que tot el problema amb Aguas Manacor SA és molt jurídic, però que, en tot 
cas, el que sí que farà és consensuar el plec de clàusules administratives de la nova 
concessió. 
 
El Sr. Amer Artigues afirma que l’empresa concessionària de l’aigua no ha tingut fins 
ara cap intenció de negociar. 
 
El Sr. Gaià Riera assenyala que s’abstindrà. 
 
La Sra. Fernández Rubí també indica que s’abstindrà el seu grup, i considera que la 
paraula intervenció provoca dubtes.  Finalment espera que en la redacció del nou plec 
de la concessió es tengui en compte a l’oposició.  
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El batle està d’acord en tractar de negociar amb Aguas Manacor SA i que participin els 
grups municipals de l’oposició, per això demana al delegat de Medi Ambient que tracti 
de concertar una reunió. 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana al secretari que si per efectuar la intervenció s’haurà 
d’esperar al resultat del possible procediment judicial. 
 
El secretari, a requeriment del batle, contesta que la intervenció o fiscalització de 
l’empresa s’ha d’efectuar amb independència del possible recurs; a més a més, indica 
que l’Ajuntament està obligat a intervenir o fiscalitzar d’una forma contínua les 
concessions de gestió de serveis públics. 
 
El Sr. Gaià Riera critica el retràs de l’actuació municipal en la concessió de la gestió del 
servei d’aigua, ja que finalitzà en març de 2011. 
 
El Sr. Amer Artigues recorda al Sr. Gaià Riera que ell no és responsable de la delegació 
de Medi Ambient fins fa poc de temps, i, des d’aleshores, ha impulsat les actuacions per 
conèixer la situació real de la concessió per posteriorment treure la nova licitació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per  tretze vots a favor (PP i AIPC) i vuit abstencions 
(Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, ALM i Esquerra Republicana): 
 
Primera.  Estimar parcialment el recurs de reposició d’Aguas Manacor SA contra 
l’acord del Ple de l’Ajuntament de 5 de març de 2012, anul·lant la part que s’acorda la 
pròrroga forçosa i substituir-la per ordenar a la concessionària la continuació del servei 
fins que l’Ajuntament estigui en condicions per prestar el servei d’abastiment i 
sanejament d’aigua en alguna de les formes de gestió previstes a l’art. 85.2 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
 
Segona.  Desestimar el recurs de reposició en la part que sol·licita l’anul·lació de la 
intervenció, al tractar-se d’una fiscalització i no d’un segrest de la concessió. 
 
 
9. Proposta de la batlia: nomenament dels membres de la Comissió Paritària del 
personal funcionari i del personal laboral de l‘Ajuntament de Manacor 
 
Proposta de la batlia de nomenament dels membres de la Comissió Paritària del personal 
funcionari i del personal laboral de l‘Ajuntament de Manacor 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer exposa la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que hauria d’haver un representant del Grup Municipal 
Socialista. 
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El batle explica que no  hi ha cap problema que hi hagi un representant de l’oposició, 
però que li haurien de proporcionar qui ha de ser. 
 
El Sr. Gaià Riera estima que hauria de formar part de la Comissió la Sra. Sureda 
Rosselló i no la Sra. Riera Mascaró.  
 
La Sra. Fernández Rubí considera que hauria d’haver un representant del seu grup a les 
comissions paritàries. 
 
El Sr. Mateu Capllonch apunta que s’hauria de deixar l’assumpte damunt la taula. 
 
El batle es compromet a, en el proper plenari, designar a un representant del grup de 
l’oposició que proposin, si bé demana ara el seu suport perquè les comissions han de 
posar-se en funcionament de forma immediata. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Nomenar com a membres titulars de la Comissió Paritària del personal funcionari i del 
personal laboral de l’Ajuntament de Manacor els següents regidors: 
 
Comissió Paritaria Personal Funcionari 

Titulars: 
• Francisca Rufiandis Cabrer 
• Catalina Riera Mascaró 
• Sebastiana Sureda Rosselló 
• Joan Gomila Capó 

Suplents: Maria Bover Sansó, Antoni Sureda Fons, Maria Magdalena Sureda Fons, 
Roberto Arturo Flores Pineda, Cristina Matamalas Albertí, Antoni Servera Munar i 
Bernat Amer Artigues, indistintament. 

 
Comissió Paritària Personal Laboral 

Titulars: 
• Francisca Rufiandis Cabrer 
• Catalina Riera Mascaró 
• Joan Gomila Capó 

Suplents: Maria Bover Sansó, Antoni Sureda Fons, Maria Magdalena Sureda Fons, 
Roberto Arturo Flores Pineda, Cristina Matamalas Albertí, Antoni Servera Munar i 
Bernat Amer Artigues, indistintament. 

 
 
10.  Moció del Grup Municipal Socialista per evitar l’augment de taxes 
aereoportuàries i garantir la gratuïtat dels certificats de residència 
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Moció presentada el 27 d’abril de 2012, amb el núm. 5465 del RGE, pel Grup Municipal 
Socialista per evitar l’augment de taxes aereoportuàries i garantir la gratuïtat dels 
certificats de residència. 

“El 3 d’abril es va presentar al Congrés de Diputats el Projecte de Pressuposts de 
l’Estat pel 2012.  En aquest Projecte, entre d’altres qüestions, es preveuen tres 
mesures que afecten negativament als ciutadans de les nostres Illes, i, per tant, a 
tots els manacorins i manacorines, que fan referència a: 
 
La necessitat a tornar a presentar el certificat de residència alhora de viatjar. Aquest 
certificat suposa el pagament d’una taxa per part dels ciutadans als seus respectius 
ajuntaments. 
 
L’increment de les taxes aereoportuàries a tots els vols, sense cap excepció als 
residents a les Illes Balears per compensar el cost d’insularitat. 
 
La reducció de l’import destinat a la subvenció dels residents de les Illes Balears, 
de les Illes Canàries, de Ceuta i de Melilla ha disminuït en 65 milions, passant de 
150 milions en els pressupostos del 2011 a 85 milions en els pressupostos de 2012. 
 
Aquestes mesures afecten negativament al poder adquisitiu dels residents a les 
Illes, així com a més burocràcia alhora de viatjar.  Els afectats sempre som els 
mateixos. 
 
Per aquests motius, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament 
els següents: 
 
ACORDS 
 
1. Instar al Ministeri de Foment a que les Illes Balears quedin exemptes de 
l’aplicació de l’increment de les taxes aereoportuàries perquè afecta directament al 
de la població de les Illes quan es volen desplaçar forma de la seva Illa. 
Instar al Ministeri de Foment perquè no augmenti les tarifes interinsulars i que 
aquestes es mantenguin. 
 
2n. Sol·licitar al Ministeri de Foment perquè garanteixi el descompte de residents al 
50% en els mateixos termes en què s’ha estat aplicant fins ara, atès que s’ha 
disminuït la partida destinada a aquests descomptes en 65 milions d’euros. 
 
3. Instar al Ministeri de Foment perquè elimini la nova mesura d’haver de presentar 
el certificat de residència alhora de viatjar ja que suposa un retràs pels ciutadans i 
una trava més de la insularitat. 
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4. Instar a l’Ajuntament de Manacor que en cas de no aconseguir la retirada 
d’aquesta mesura, l’obtenció del certificat de residència sigui gratuïta pels 
ciutadans i es pugui expedir digitalment. 
 
A Manacor, a 27 d’abril de 2012. Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí detalla la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord, si bé instaria que l’Estat transferís l’Aeroport de Palma 
al Govern de les Illes Balears. 
 
El Sr. Mateu Capllonch també està conforme amb la proposta i que s’hauria de reclamar 
la gestió de l’Aeroport com també de costes. 
 
El Sr. Oliver Gomila també dona el seu suport i considera que amb els certificats de 
residents es torna molts d’anys enrera. 
 
La Sra. Riera Mascaró mostra la seva conformitat amb els punts 1 i 2 de la proposta 
d’acord de la moció, respecte al 3 no està a favor, ja que amb el certificat de resident 
s’evitarà el frau que hi ha, i proposa un canvi de redacció del punt 4 en el sentit de 
“Instar a l’Ajuntament de Manacor que el més aviat possible posi a l’abast de la 
ciutadania la possibilitat d’obtenir els certificats de residència via electrònica”. 
 
La Sra. Fernández Rubí accepta suprimir el punt 3 i modificar el punt 4. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat aprovar la moció presentada en les esmenes 
sol·licitades i acceptades, i, per tant: 
 
1. Instar al Ministeri de Foment a que les Illes Balears quedin exemptes de l’aplicació de 
l’increment de les taxes aereoportuàries perquè afecta directament al de la població de les 
Illes quan es volen desplaçar forma de la seva Illa; així com perquè no augmenti les tarifes 
interinsulars i que aquestes es mantenguin. 
 
2n. Sol·licitar al Ministeri de Foment perquè garanteixi el descompte de residents al 50% 
en els mateixos termes en què s’ha estat aplicant fins ara, atès que s’ha disminuït la partida 
destinada a aquests descomptes en 65 milions d’euros. 
 
3. Instar a l’Ajuntament de Manacor que el més aviat possible posi a l’abast de la 
ciutadania la possibilitat d’obtenir els certificats de residència via electrònica”. 

 
 
11. Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre les mesures de la Conselleria 
d’Educació en matèria educativa 
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Moció del grup municipal PSM-IV-EM, presentada el 4 de maig de 2012, amb RGE núm. 
5722, sobre les mesures de la Conselleria d’Educació en matèria educativa: 

“Consideram que les retallades que ha anunciat el Govern Balear en matèria 
d’educació afectaran molt perjudicialment a l’educació que reben els estudiants, 
tant de la nostra comunitat com del municipi de Manacor en particular. 
 
Si tenim en compte que l’educació i la formació és la base fonamental per millorar 
i garantir la qualitat de vida dels ciutadans en un futur i que les societats més ben 
formades són les que surten abans de les crisis, no podem deixar d’invertir en la 
formació dels nostres fills, ja que ells són el futur de la nostra societat. 
 
Augmentar les ràtios, no substituir els mestres i professors en les baixes de certa 
durada, disminuir el nombre de mestres i professors de suport, no només crea un 
increment en el nombre d’aturats, sinó que minva la qualitat de l’ensenyança de les 
nostres escoles. 
 
Per això, el Ple de l’Ajuntament aprova la següent: 
 
MOCIÓ 
 
L’Ajuntament de Manacor vol fer arribar al Govern de les Illes Balears al seu 
malestar i desacords amb les mesures que vol prendre la Conselleria d’Educació en 
matèria educativa. 
 
L’Ajuntament de Manacor demana al Govern de les Illes Balears que en la mesura 
de lo possible mantengui les ràtios d’estudiants. 
 
L’Ajuntament de Manacor demana a la Conselleria d’Educació que cobreixi les 
baixes dels professors i que mantengui les contractacions dels mestres i professors 
interins per garantir les classes ordinàries i les tasques de suport que duen a terme 
aquests professionals, per poder donar l’educació adequada i de qualitat als 
estudiants. 
 
Sebastià Gaià Riera. Portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM”. 

 
El Sr. Gaià Riera exposa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà indica que votarà a favor de la moció, si bé creu que el primer 
apartat s’hauria de matitzar, ja que poden haver algunes decisions del Govern de les 
Illes Balears correctes. 
 
El Sr. Mateu Capllonch també està d’acord amb la moció, atès que l’educació i la 
sanitat no s’han de retallar i que el PP ha incomplit la seva promesa electoral. 
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La Sra. Fernández Rubí també està d’acord i considera incomprensible que el Sr. Bauzà 
vulgui implantar el model plurilingüe de Suïssa amb unes ràtios de 30 alumnes. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que el seu grup municipal no votarà a favor, en primer 
lloc perquè l’equip de govern no vol entrar en confrontació amb la Conselleria 
d’Educació com tampoc ho va fer la passada legislatura;  en segon lloc, l’increment de 
les ràtios en un 10% no té sempre una incidència directa amb el nivell educatiu, i així 
per exemple recorda que l’ensenyament de 0 a 3 anys a Japó, la ràtio per aula és de 30 
alumnes.  A més a més, destaca que el model educatiu necessita una reforma profunda i 
que l’equip de govern continuarà fent feina no des de la confrontació sinó del diàleg.  
 
El Sr. Gaià Riera entén que les ràtios d’alumne per aula sí que afecta al nivell 
d’educació, i més tenint en compte que la comunitat autònoma de les Illes Balears és la 
tercera en la cua en fracàs escolar.  Reprova que el govern del PP acomiadi professors i 
que l’activitat educativa de la Comunitat Autònoma és incongruent. 
 
La Sra. Fernández Rubí recorda que amb l’increment de les ràtios en l’ensenyament 
implica necessàriament un increment dels alumnes i una disminució dels recursos 
humans.  Critica que hi hagi doblers per concertar l’escola de l’Opus Dei o per donar 
dues llengües, i, en canvi, no per cobrir les baixes del professorat. 
 
La Sra. Riera Mascaró insisteix que l’augment de les ràtios és del 5% al 10% i que 
Espanya és el país de la Unió Europea amb la segona ràtio més baixa. 
 
El Sr. Gaià Riera acusa al PP de disminuir la qualitat de l’ensenyança pública. 
 
Sotmesa a votació la moció, resulten vuit a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-
EM, ALM i Esquerra Republicana), onze vots en contra (PP) i dues abstencions (AIPC, 
Sr. Gomila per absència), per la qual cosa queda rebutjada la moció presentada pel grup 
municipal PSM-IV-EM, presentada el 4 de maig de 2012, amb RGE núm. 5722, sobre les 
mesures de la Conselleria d’Educació en matèria educativa. 
 
 
12. Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre regulació de l’aparcament de la 
plaça Constitució 
 
Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre regulació de l’aparcament de la plaça 
Constitució presentada el 4 de maig de 2012, amb RGE núm. 5723: 

“La plaça de les verdures a sofert en els darrers anys una minva en el seu volum de 
negoci, segurament un dels motius és la dificultat d’aparcament que existeixi en la 
zona del centre de Manacor. 
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Els voltants de la plaça existeixin una sèrie d’aparcaments situats en zona ORA i de 
càrrega i descàrrega que podrien donar solució al problema que presenta per als 
clients d’aquesta zona el no poder accedir a parking, servei que els hi dona un altre 
tipus de locals comercials similars on poden adquirir el mateix tipus de productes. 
 
Amb intenció de poder revitalitzar i evitar que aquest comerç proper no acabi 
desapareixent, el Ple de l’Ajuntament aprova la següent: 
 
MOCIÓ 
 
L’aparcament de la Plaça Constitució se regularà en horari de matins de manera 
que es pugui aparcar durant un màxim de 20 minuts de forma gratuïta perquè els 
clients puguin efectuar les seves compres. 
 
A partir de les 13 hores els aparcaments passaran a ser de zona ORA, amb l’horari 
de zona blava vigent actualment. 
 
Sebastià Gaià Riera. Portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM”. 

 
El Sr. Gaià Riera exposa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà qualifica la moció merament de reformista quan hauria de ser 
revolucionaria, és a dir, suprimir la zona ORA;  en conseqüència, i per coherència, 
assenyala que s’abstindrà. 
 
El Sr. Mateu Capllonch proposa que s’hauria de deixar-se l’assumpte damunt la taula 
per estudiar-lo, al considerar que en quinze aparcaments no es solucionaria la 
problemàtica del comerç de la plaça de les verdures. 
 
La Sra. Fernández Rubí mostra el seu acord amb totes les mesures dirigides a 
revitalitzar la plaça de la Constitució, i que, de totes maneres, estaria bé replantejar-se la 
funcionalitat de l’ORA. 
 
La Sra. Sureda Rosselló apunta que les modificacions que afecten a la zona ORA 
haurien de tractar-se en el Consell d’Administració de la SAM. 
 
El Sr. Gaià Riera replica que no està d’acord que el debat i els acords que afecten a 
aquest assumpte es tractin a la SAM, sinó que és el Ple el competent i que s’ha de fer el 
possible per revitalitzar la zona. 
 
El Sr. Llodrà Gayà proposa una esmena de supressió de les dues línies finals de la 
moció. 
 
El Sr. Gaià Riera accepta l’esmena de supressió. 
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Sotmesa a votació la moció, resulten vuit a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-
EM, ALM i Esquerra Republicana) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la qual cosa 
queda rebutjada la moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre regulació de 
l’aparcament de la plaça Constitució presentada el 4 de maig de 2012, amb RGE núm. 572. 
 
 
13. Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre la taxa de residus 
 
Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre la taxa de residus, presentada el 4 de maig 
de 2012, amb el número 5724 del RGE: 
 

“D’acord amb la informació apareguda en premsa i, segons pareix, d’acord amb 
allò que ha manifestat la consellera de Medi Ambient a diferents reunions amb 
ajuntaments, el Consell de Mallorca té la intenció d’establir una taxa pel cobrament 
directe del rebut de tractament de residus a partir de gener de 2013.  Tot i que 
encara s’estan definint els criteris per a l’aplicació de la nova taxa, s’ha donat a 
entendre que es preveu aplicar una tarifa única o plana per a tota Mallorca sense 
tenir en compte la respectiva generació de residus de cada municipi. 
 
La Directiva 2008/98/CE del Parlament Europeu i del Consell, de 19 de novembre 
de 2008, sobre els residus, transposada a l’ordenament jurídic intern espanyol a 
través de la Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats, propugna el 
principi rector de “qui contamina paga”.  El compliment d’aquest principi a l’hora 
de retribuir les despeses del tractament dels residus a cada municipi implica, 
necessàriament, aplicar les tarifes en funció dels residus generats. A més, els 
sistemes de pagament per residus urbans generats són l’opció més justa 
d’assignació dels costos del servei i l’única capaç d’incentivar la reducció i la 
recollida selectiva entre la ciutadania. 
 
Per altra banda, la Directiva 2008/98/CE i la Llei 22/2011 estableixen una jerarquia 
que explicita l’ordre de prioritat en la legislació i les actuacions en la política de 
residus (de major a menor): prevenció en la generació, preparació per a la 
reutilització, reciclatge, altres tipus de valorització i, finalment, l’eliminació dels 
residus.  En aquest sentit, cal remarcar que la millor manera d’incorporar la 
jerarquia de residus en els sistemes de pagament és aplicar tarifes en funció dels 
residus generats. 
 
Atès que la implantació d’una taxa que ignori o no valori prou la participació en la 
generació de residus significarà una greu passa enrere en les polítiques de gestió de 
residus i perjudicarà seriosament tot l’esforç que s’ha fet fins ara en l’àmbit 
municipal en matèria de sostenibilitat en la gestió de residus. 
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Atès que una taxa com la proposada augmentarà el greuge comparatiu existent 
entre els ciutadans que més reciclen i menys residus generen i els que segueixen 
mostrant passivitat en aquests temes. 

 
Atès que una taxa d'aquest tipus causaria un greu perjudici als municipis que ja 
fa estona tenen implantats sistemes de recollida selectiva i mesures per 
incentivar el reciclatge en general.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 

 
Primer. L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig davant qualsevol 
canvi en el sistema de gestió i tractament de residus que impliqui un retrocés en 
les polítiques modernes en matèria de residus que, entre d'altres objectius, 
cerquen activament incentivar la reducció de generació de residus i incrementar 
la reutilització i el reciclatge. 
 
Segon. L'Ajuntament de Manacor insta el Consell de Mallorca a consensuar les 
propostes amb els ajuntaments i en cas que es plantegin noves tarifacions o taxes 
que aquestes s'articulin necessàriament en funció de la quantitat de residus 
generats per cada població, en sintonia amb els principis de les directrius 
europees i lleis estatals existents.  
 
Sebastià Gayà Riera. Portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM. Manacor, 3 de 
maig de 2012”. 

 
El Sr. Oliver Gomila detalla la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport. 
 
El Sr. Mateu Capllonch considera que és una proposta una mica utòpica, per la qual 
cosa s’abstindrà. 
 
La Sra. Fernández Rubí anuncia el seu vot favorable. 
 
El Sr. Amer Artigues avança que votarà a favor a l’entendre que s’ha d’incentivar i 
reduir la generació de residus així com la seva reutilització i reciclatge. 
 
El batle també està d’acord amb la proposta, si bé no en l’exposició de motius. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, Grup Municipal Socialista, 
PSM-IV-EM, AIPC i Esquerra Republicana) i dues abstencions (ALM), aprovar la 
moció presentada i, per tant: 
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Primer. L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig davant qualsevol canvi en el 
sistema de gestió i tractament de residus que impliqui un retrocés en les polítiques 
modernes en matèria de residus que, entre d'altres objectius, cerquen activament 
incentivar la reducció de generació de residus i incrementar la reutilització i el 
reciclatge. 

 
Segon. L'Ajuntament de Manacor insta el Consell de Mallorca a consensuar les 
propostes amb els ajuntaments i en cas que es plantegin noves tarifacions o taxes que 
aquestes s'articulin necessàriament en funció de la quantitat de residus generats per cada 
població, en sintonia amb els principis de les directrius europees i lleis estatals existents.  
 
14. Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre el rebuig de copagament 
(“repagament”) sanitari 
 
Moció del grup municipal PSM-IV-EM sobrel rebuig del copagament (“repagament”) 
sanitari presentada el 4 de maig de 2012, amb el núm. de RGE 5726. 

 
“El sistema sanitari públic de l’estat espanyol, ha estat reconegut com un dels 
millors del món, fins arribar a un bon grau de satisfacció entre els usuaris. Els 
cost de la sanitat pública en termes econòmics de percentatges en relació al PIB, 
ens demostra que encara estem a la cua dels països que formen la UE ( l’Estat 
Espanyol es gastà el 2010 per habitant 1.298Euros, mentre que la mitjana 
europea és de 2.103 euros). 
 
Tot i així som tots conscients de la necessitat de millora la gestió del sistema 
sanitari per poder estalviar, però sense haver de reduir prestacions ni instaurar el 
copagamet (“repagament”). Hi ha marge de millora en l’ús de tecnologia 
inapropiada, sobre la pràctica de la medicina defensiva, amb duplicitats, falta de 
temps per l’atenció adequada en atenció primària, amb reduir la medicalització 
excessiva, amb la dispersió dels centres de compra que rompen amb l’economia 
d’escala. Qualsevol racionalització dels serveis sanitaris ha de continuar garantit 
la igualtat d’accés, l’equitat i la qualitat del servei. 
 
L’actual sistema sanitari és un bon mecanisme de solidaritat i de redistribució. 
Ho paguem entre tots i totes per via dels impostos, qui més guanya més aporta, i 
tots i totes ens beneficiem de les prestacions quant les necessitam 
independentment de la renda econòmica. 
 
Una de les característiques del nostre sistema sanitari és la creació de 
mecanismes de solidaritat intergeneracional amb les persones majors de 65 anys, 
més propenses a patir malalties. Un exemple d’aquesta solidaritat 
intergeneracional és que les medicines receptades pels facultatius als jubilats 
fossin gratuïtes. 
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Aquesta solidaritat intergeneracional es pot veure trencada amb la proposta del 
Ministerio de Sanidad, Servicios sociales e Igualdad que instaura que tots els 
jubilats i jubilades amb pensions contributives hauran de pagar per a la 
medicació. 
 
Per altre banda, la pujada del copagament (“repagament”) farmacològic, que ja 
es venia pagant, d’un 40% a un 50% a totes les rendes compreses entre els 
22.000 i els 100.000 euros suposa penalitzar, una vegada més, a la classe mitjana 
i a les persones que tenen una salut més vulnerable i necessiten de despesa 
farmacèutica de forma més habitual. 
 
El Reial Decret-llei 16/2012, de 20 de abril, que modifica alguns aspectes del 
sistema de salut, trenca l'estructura bàsica dels serveis públics i suposa un 
precedent perillós per a l'Estat del Benestar. Entre d'altres mesures, el Reial 
Decret-llei 16/2012 estableix que les persones que ostentin la condició 
d'assegurat com a pensionista de la Seguretat Social haurà d'aportar, amb 
caràcter general, un 10% del preu de venta al públic de la prestació farmacèutica. 
Aquesta mesura és totalment injusta i afecta molt especialment els pensionistes 
de les Illes Balears, que són els que menys cobren a tot l'Estat, amb una pensió 
mitjana que ronda els 850 euros. 
 
Els pensionistes han contribuït solidàriament durant anys a la Seguretat Social 
amb el seu esforç i les seves cotitzacions i no és de rebut que ara, quan més ho 
necessiten, l'Executiu espanyol els canviï les regles del joc. A més, resultat 
igualment insolidari fer recaure el pes de les retallades sobre els col·lectius més 
sensibles quan no s'ha actuat ni s'han pres mesures contundent sobre les grans 
fortunes ni contra els responsables de la crisi. 
 
Tampoc no és cert que el sistema sanitari estatal sigui insostenible. L’Estat 
espanyol està per sota de la mitjana de l’Europa dels Quinze i, fins i tot, per sota 
de la mitjana de l’Organització per a la Cooperació i el Desenvolupament 
Econòmic (OCDE), que integra 34 estats sobirans.  
 
Per altra banda, cal tenir present que aquesta mesura pot comportar medicacions 
incorrectes o interrupcions de la medicació que, a la llarga, resultarien més cares 
per al sistema sanitari que l’estalvi aconseguit. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
Primer. L’Ajuntament de Manacor rebutja l’acord del Govern de l’Estat que ha 
imposat el copagament (“repagament”) dels productes farmacològics als jubilats 
i jubilades ja que són el sector de població que més requereix de l’atenció 
sanitària. I que afecte d’una forma especialment negativa a la Comunitat 
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Autònoma de les Illes Balears perquè tenim una pensió mitjana de 858 euros per 
davall de la mitjana de l’Estat Espanyol que són 940 euros. 
 
Segon. L’Ajuntament de Manacor rebutja l’acord del Govern de l’Estat que ha 
pujat en un 10% el copagament (“repagament”) farmacològic a totes les 
persones en rendes entre 22.000 i 100.000 euros ja perjudica a les famílies que 
tenen membres amb problemes de salut i molt especialment al col·lectiu de 
pensionistes. 
 
Tercer. L’Ajuntament de Manacor insta el Govern de l’Estat que modifiqui 
l’acord pres en Consell de Ministres de dia  20 d’abril i que recull el Real 
Decret- llei 16/2012, de 20 d’abril, de mesures urgents per a garantir la 
sostenibilitat del Sistema Nacional de Salut i millorar la qualitat i seguretat de 
les seves prestacions. 
 
Sebastià Gayà Riera 
Portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM 
Manacor, 3 de maig de 2012 

 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta la seva conformitat. 
 
La Sra. Fernández Rubí també està d’acord, i que s’ha de lluitar contra el frau en la 
despesa farmacèutica.  
 
El Sr. Bosch Lliteras qualifica el Reial decret llei 16/2012, pendent de convalidar pel 
Congrés de Diputats, com molt assenyat, ja que entre altres aspectes importants el Reial 
decret estableix una cartera de serveis unificats i crea un fon de garantia, a més a més, 
manté que el sistema sanitari serà universal, públic i gratuït i de màxima qualitat, però el 
que s’ha d’evitar és que 700.000 turistes no hagin passat per caixa en el sistema sanitari, 
i la tudada de medicaments d’aproximadament mil milions d’euros.  Insisteix que amb 
el Reial decret llei el que es pretén és precisament garantí la sanitat pública a Espanya.   
 
El Sr. Oliver Gomila discrepa amb el Sr. Bosch Lliteras perquè la sanitat, amb el Reial 
decret llei esmentat, deixa de ser universal, pública i gratuïta, i perjudica a les persones 
més desafavorides, 
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que la nova regulació permetrà mantenir el sistema 
sanitari universal, públic, gratuït i de màxima qualitat, i que el copagament només es 
refereix a una part de la despesa farmacològica. 
 
La Sra. Fernández Rubí manifesta que la sanitat deixarà de ser gratuïta, perquè instaura 
el copagament. 
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El batle creu que s’ha de ser serio en les propostes i que, en aquests moments tan 
difícils, s’ha d’arribar a punts de consens. 
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord que s’ha d’aconseguir el màxim consens, però creu 
que el Govern de l’Estat no ho fa, però sí està d’acord en salvar a un banc amb una 
quantitat igual amb la que retallen en despesa sanitària i educativa. 
 
Sotmesa a votació la moció, resulten vuit a favor (Grup Municipal Socialista, AIPC, 
ALM i Esquerra Republicana) i dotze en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda 
rebutjada la moció del grup municipal PSM-IV-EM sobre el rebuig de copagament 
(“repagament”) sanitari de 4 de maig de 2012, núm. de RGE 5726. 
 
 
PROPOSTA URGENT    
 
Ajornament sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament  del mes de juny 2012. 
 
El batle “in voce” presenta via urgència una proposta d’ajornar el plenari ordinari del 
mes de juny al segon dilluns de mes, amb motiu de les Fires i Festes de Primavera. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar la urgència i aprovar la proposta, 
per la qual cosa queda ajornada la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament a celebrar el 
dia 4 de juny, al segon dilluns de mes, o sia 11 de juny de 2012, amb motiu de la 
celebració de les Fires i Festes de Primavera 2012. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


